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„Čína začíná budovat vlastní identickou civilizaci,“ uvedl v předchozí části rozhovoru bývalý diplomat
Jaromír Novotný s tím, že tak Peking naplňuje Huntingtonovu vizi střetu civilizací. V pojetí
současného čínského vůdce Si Ťin-pchinga definuje rasa civilizaci, a civilizace je novou dělící linií
světa, kdy čínská civilizace je lepší. Do takového střetu míří euroatlantická civilizace ve zhoršující se
kondici, a Čína využívá všeho, co Západ oslabí, buduje své pozice v Africe a Latinské Americe – tedy
v zemích, které byly dříve propojeny s bývalými koloniálními mocnostmi. Ovšem Západ se oslabuje
i sám nezvládáním migračních vln, i popíráním vlastních tradic a kořenů, a to v rámci vítězného
pochodu neomarxistů institucemi. Navíc nás oslabuje závislost řady klíčových odvětví na čínské
produkci, nebo vytváření třecích ploch, namísto posilování partnerských vazeb, jak se to děje
v poslední době především ve vztahu k Rusku.Bezpečnost
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Martina: Povězte mi, kolem tohoto tématu a této země jsme zatím chodili po špičkách. Co může
vzejít ze stále užšího propojování Číny a Ruska?

Jaromír Novotný: Může z toho vzejít tandem, který bude neporazitelný, pokud na něj někdo zaútočí.
Oni si pomůžou. Nemyslím ale, že tento tandem bude útočit na ostatní. To ne.
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Martina: Může za toto rodící se spojenectví Západ, protože svými kroky vhání Rusko do čínské
náruče?

Jaromír Novotný: Ano. Podívejte se třeba na snahu o zastavení Nord Streamu. Dobře, tak nepoteče
plyn do Německa, ale do Číny. A ten plynovod už je postaven.

Martina: Jaké další kroky Západ udělal?

Jaromír Novotný: Uplatňuje na Rusko jednu sankci za druhou, takže se Rusko otočí k Číně a k Indii.
Už vyváží do Indie i Číny. Indická armáda je závislá na ruských zbraních, a až v poslední době začala
nakupovat stíhačky Rafale ve Francii. A indicko-ruské rakety středního doletu.

Martina: Myslíte, že Rusko a Čína, přestože to rozhodně nebyli spojenci…

Jaromír Novotný: Nebyli, nemají se rádi.

Martina: Na rozdíl od Západu dokážou uvažovat pragmaticky?

Jaromír Novotný: Ano. Je to pragmatické rozhodnutí, protože oba se stali terčem sankcí ze Západu.
Takže to mají společné.

Martina: Já už jsem se na to jednou ptala, ale myslíte, že je otázkou času, než Čína opanuje Sibiř?
Protože i čínské děti se údajně učí, že zase bude čínská.

Jaromír Novotná: Někdo mi poslal písničku, kde je ruský dětský sbor dětí z vojenské organizace,
který zpíval o rodné vlasti, a že se to týká i Aljašky. Takže čínské dětí mohou zpívat o Sibiři, a ruské
děti zpívají o Aljašce. I když Aljaška opravdu ruská byla.

Martina: Co může vzejít z toho, že Čína a Rusko, a nejen tyto dvě mocnosti, začaly vytvářet
alternativní platební systém, který by vyřadil americký dolar z pozice světové rezervní měny? A že
obě tyto země ve velkém, nejen ony, ale východní země, nakupují zlato?

Jaromír Novotný: Je to obranná reakce. Sankcí už je tolik, že si řekly, že si nenechají sankciovat
svůj vlastní bankovní systém a že si vytvoří vlastní. A tím, že se odpojili od SWIFTu, dávají najevo: Už
nejsme bezmocní králíčci, s kterými si můžete dělat, co chcete.

 

Západ po skončení studené války přestal brát Rusko jako rovnocenného
partnera. Bral ho jako poraženého nepřítele a snažil se Rusko vydrancovat.
Přišel Putin a zarazil to.

Martina: Řekněte mi, jaký by měl být pragmatický postoj Západu k Rusku?

Jaromír Novotný: Snažit se hledat společné body. Ale Západ se nesnaží hledat společné body, snaží
se jenom oslabovat Rusko. Když skončila éra studené války, tak se Rusko snažilo, aby bylo bráno jako
rovnocenný partner. Jenže Západ se ze začátku choval, jakože ano, což byly proklamace, ale čím dál
tím více přistupoval k Rusku jako k poraženému, tedy že prohrálo studenou válku. Takže: budeš
poslouchat. Za Jelcina se jim to málem povedlo, protože Rusko bylo v dezolátním stavu, a už se tiskly
papírové peníze případných nezávislých republik. Ale nastoupil Putin, a ten dal Rusko do cajku,
skončilo to. Takže Západ to přehnal s tím, že přestal brát Rusko jako rovnocenného partnera, ale
bral ho jako poraženého, nebo jako poraženého nepřítele, a snažil se Rusko vydrancovat. Což se
málem povedlo. Připomíná mi to, jak se Západ choval o sto let dřív vůči Číně, stejně se začal chovat



vůči Rusku – a reakce je stejná. Už nikdy to znovu nedopustíme. Je to pravoslavná civilizace, to má
Huntington pravdu.

Martina: Když se podívám na mapu, tak aniž bych byla geopolitik, tak si říkám, že mít mezi Čínou
a Evropou Rusko je štěstí. Řekněte mi, z čeho pochází tak obrovská nenávist a nervozita vůči Rusku,
když ani tuto bezpečnostní záležitost, tuto naprosto jasnou pragmatickou čáru na mapě, nedokážeme
vnímat?

Jaromír Novotný: Nevím, je to jakási posedlost anglosaských zemí, touha rozparcelovat Rusko.
I Madeleine Albrightová prohlásila, že Rusko má nezasloužené množství nerostných zdrojů,
a nezaslouženě velké území. Všechny koloniální mocnosti přišly po 2. světové válce o své kolonie.
Rusko se rozšiřovalo, a tudíž o svá území nepřišlo. A navíc pláně Sibiře jsou obrovské, a tamní
národy byly malinkaté, byly to v podstatě kmeny.

Takže Rusko přišlo po rozpadu Sovětského svazu o Pobaltí. Předtím přišlo o Finsko, se kterým
nakonec třikrát válčilo, a tím pádem se Finové udrželi jako nezávislý stát. A přišlo o země ve střední
a východní Evropě, které dostalo pod svůj vliv tím, že tyto země byly dány do sféry vlivu Sovětského
svazu. Byly dány. V Jaltě a v Postupimi. Ne že to bylo nutné, Churchill se vzdal vlivu
v Československu a v Polsku za vliv v Řecku. Prostě to byl výměnný obchod. V Řecku byla tenkrát
občanská válka, komunisté tam hrozili, že se chopí moci, a Stalin vyměnil Řecko za Československo
a Polsko. My jsme byli jediná země na vítězné straně války, která přišla o území. V červnu ´45 jsme
přišli o Podkarpatskou Rus, a Západ na to v pohodě koukal. Například. Je to rarita, ale
Československo jako jediná z vítězných zemí přišla o své území.

Martina: Jak si to vysvětlujete?

Jaromír Novotný: Prostě byli jsme dáni do sféry vlivu Sovětského Svazu. V červnu ´45 jsme o tato
území přišli. A někteří lidé tvrdí, že kdybychom nepřišli o Podkarpatskou Rus, tak by se možná
Československo nerozpadlo, protože lidé na Podkarpatské Rusi pořád vzpomínají na Československo
v dobrém, a nechtěli by asi mít mezi sebou a Českem Slovensko. To jsou ale spekulace.

 

Ve vrbětickém skladu nic nefungovalo. Hlídali ho důchodci a maminy
v domácnosti. Nedodržovaly se bezpečnostní předpisy.

Martina: Pojďme se ještě podívat k Rusku, protože jsme se tady teď bavili o tom, že pragmatické by
bylo mít s Ruskem korektní vztahy, a používat ho, když použiji toto slovo, jako jakousi protiváhu
k Číně, nebo respektive jako partnera při postupu. Ale když se pak podívám na to, co se teď u nás
děje – před několika týdny jsme si povídali o Vrběticích a o tom, co by za tím mohlo být, pokud by to
bylo tak, jak nám to prezentuje BIS a naši vládní představitelé – tak toto si přece spojenci, nebo
země, které se respektují, které by si měly pomáhat, které by měly mít, řekněme, společného
nepřítele, nedělají.

Jaromír Novotný: Kampaň proti Rusku je už vedena několik let, to není novum. U nás tato kampaň
začala tím, že se má přepsat dějepis na školách, tedy že jsme nebyli osvobozeni, ale obsazeni
Sovětským svazem. Pak se začaly bourat pomníky, a postavil se pomník vlasovcům. Takže toto vše
postupovalo. A po sedmi letech se řeklo, že to byli Rusové, kteří vyhodili Vrbětice. Existuje
diplomová práce z univerzity v Pardubicích, kde studentka napsala diplomovou práci na Vrbětice,
a závěr této diplomky je zdrcující: Muniční sklady české armády byly předány pod správu Vojenského
technického ústavu, a ten tyto sklady pronajal soukromým firmám. Nikdo tam nic nekontroloval,
ochrana byli důchodci, nebo maminy z domácnosti a nedodržovaly se tam bezpečnostní předpisy.



A tato studentka tuto práci napsala jenom z veřejných zdrojů, z toho, co bylo otištěno v krajských
a celostátních novinách. Dala to dohromady, a je to zdrcující pro Vrbětice, i pro Vojenský technický
ústav.

Martina: Je to jakási obžaloba?

Jaromír Novotný: Obžaloba toho, co tam bylo. Podle této diplomky tam byl neskutečný binec.

 

Čína a Rusko nakupují zlato, protože chtějí mít kryty vlastní měny, aby nebyly
ohrožovány západním systémem, protože dolar už není podložen zlatem

Martina: A mohlo se stát cokoliv. Otázkou je, jestli se to stalo, a jak se to stalo. Animozita vůči
Rusku je u nás naprostá. Zdá se, že i Ameriku nerozčiluje vůbec to, co se děje v Číně, nebo
neznepokojuje tak, jako cokoliv, co dělá ať už skutečně, nebo údajně Rusko. A to je mi záhada,
protože ve chvílích ohrožení zemí ze strany nacistického režimu se tehdy západní země dokázaly
spojit i s jasným masovým vrahem Stalinem. Levicoví politici a intelektuálové ho navíc ještě vynášeli
do nebe a podporovali jeho kult. S jedním z největších zločinců v historii se západní země v ohrožení
dokázaly spojit, ale s dnešním Ruskem to nedokážou. Jak tomu rozumíte? Ještě necítí ze strany Číny
takové ohrožení?

Jaromír Novotný: Ještě to není takové ohrožení, životní ohrožení. Je to pocit ohrožení jakožto
ekonomického soupeře. Ale životní ohrožení? Čína neříká, že obsadí Spojené státy, nebo Evropu. Oni
obsazují trhy v Africe a Asii, v Latinské Americe, a to je pro Západ velmi bolestivé. V budoucnu by
mohlo západním politikům dojít, že kroky, které Čína dělá, mohou být ekonomicky likvidační vůči
světovým trhům. A bude pozdě obracet se na Rusko, které už mezitím bude třeba mnohem více
hospodářsky a ekonomicky s Čínou provázáno.

A podívejte se, co se děje v případě sítí 5G. Západ s hrůzou zjistil, že všechny jejich systémy,
telekomunikační, kybernetické, a tak dále, používají Huawei 5G systém. Nastalo zděšení, a tak je
začali blokovat, což ale muselo přinést strašné škody západním firmám. Zjistila to, bohužel, i Indie,
že tam najednou čínské firmy založily spoustu startupů, které v podstatě obsadily telekomunikační
trh. Aplikace Tik-Tok, ta je čínská, a má 70 procent indických sítí. Čínské telefony, smartphony mají
80 procent na trhu. Indie si to uvědomila a začala, tak jako Západ, blokovat 5G a vyhánět je ze svého
trhu. Ale pozdě. Je to ekonomické soupeření.

Nemyslím, že Čína začne válku. To ne. Ale je to o ekonomice. O tom, že Spojené státy budou tím víc
zadlužené. Kdo je největším dlužníkem Číny? Spojené státy. A Číňané se těchto dluhů zbavují ve
velkém. Dříve bylo největším věřitelem Japonsko, ale předhonila jej Čína, kdyby ta vyžadovala
splácení, tak položí Spojené státy. Ale byla by to ztráta i pro Čínu. Ale ta pokud nebude v takové
situaci, že Spojené státy prodělají, a Čína aspoň něco vydělá, tak se nic nestane. A to, že Číňané
a Rusové nakupují zlato, je proto, že chtějí mít kryty vlastní měny, a aby nebyli ohrožováni západním
systémem, protože dolar už není podložen zlatem. Ani náhodou. Je to ekonomické soupeření.

 

Po sankcích ze strany Západu se Rusko stalo vývozcem pšenice, a diktuje její
ceny

Martina: Když by Západ přestal Rusko neustále verbálně ostřelovat, když bychom ho přestali
častovat nejrůznějšími omezeními a ekonomickými blokádami, myslíte, že by se Rusko uklidnilo,



a přestalo by takzvaně „zlobit“? Myslíte, že jeho kroky jsou do značné míry akce a reakce?

Jaromír Novotný: V Rusku je zakořeněná mentalita obrany, mentalita obklíčení. Pocit, že jsou
obklíčeni, a všichni jsou proti nim. To mají už od Stalina, a tato mentalita tam přetrvává. A Západ je
v tomto cítění jenom utvrzuje. Prostě všechno je proti nim, nic pro ně není výhodné. Ale zároveň
těmito kroky Západ docílil toho, že Rusko je poprvé v historii potravinově soběstačné. Protože Rusko
i se svými obrovskými rozlohami černozemě obilí dříve dováželo. Takže Západ dal embargo na vývoz
obilí do Ruska. A co se stalo? Rusko se stalo největším vývozcem pšenice.

Martina: My mu vlastně tímto způsobem prospíváme.

Jaromír Novotný: Ano. Donutilo to Rusko k reformám, a k tomu, aby bylo potravinově soběstačně.
Tak si Západ vyrobil zbraň sám proti sobě, protože teď cenu pšenice na trzích určuje Rusko, a nikoli
Spojené státy a Kanada, což zasáhlo farmáře ve Spojených státech i v Kanadě. Takže je to
nerozumná politika. Západ vlastně Rusku sankcemi strašlivě prospěl – donutili je, aby začali
s reformami, o kterých jenom mluvili.

 

Na Írán už nebude jednoduché zaútočit. Podepsal smlouvu s Čínou, podle
které získá levnou ropu, a čínská vojska, která tam již jsou, budou chránit
íránská ropná naleziště.

Martina: Pojďme se podívat ještě dál do světa, protože kvůli koronakrizi a přestřelkám s Ruskem se
v médiích jiná témata prakticky neobjevují, nebo neobjevovala, nebo jen velmi málo. A to třeba, že
nelegální migrace do Evropy stále pokračuje. Získali jsme dojem, že všichni pod vlivem koronaviru
zůstali doma. Dalším velkým tématem, které z novin vymizelo, je islámský terorismus, a přitom jen
na ostrov Lampedusa v některých dnech přijde až 1000 migrantů za jediný den. Další proudí do
Evropy přes Španělsko a přes Řecko, kdy si Turecko dělá ze smlouvy s Evropskou unií o migrantech
prakticky otevřeně legraci. Řekněte mi, jsme tak slepí, nebo někdo cíleně odchýlil naši pozornost
jinam?

Jaromír Novotný: Covidová epidemie, nebo pandemie, je strašná věc. Umřela spousta lidí a všichni
se soustředili jenom na covid. Ale vlna migrace pokračuje, Turecko migranty používá vůči Evropské
unii v podstatě jako zbraň. Turecko se stává velmi problematickou zemí, ze které ve stínu covidu
vyrůstá regionální mocnost, která se snaží změnit pořádek ve východním Středomoří. A ne jenom ve
východním, ale Turecko se míchá i do Libye, a poté, jak dopadla válka mezi Arménií
a Ázerbájdžánem, který Turecko podporovalo, se snaží získat přístup ke Kaspickému moři, ke
kterému mělo osmanské Turecko přístup vždycky. Ázerbájdžán i Arménie byly součástí Turecka.

Takže najednou tady máme problematickou zemi, která je členskou zemí NATO, a dělá nám obrovský
nepořádek na Blízkém východě. Írán se dohodl s Čínou, o tom už jsem mluvil, a mají na 25 let
smlouvu na strategické partnerství, kdy Čína získala zdroj levné ropy, protože tam je hlad
po surovinách. Stejně jako Indie potřebuje ropu, také shání ropu po celém světě, kde se dá. A v této
smlouvě je, že čínské jednotky budou chránit, ochraňovat ropná naleziště v Íránu. Takže to už
nebude tak jednoduché zaútočit na Írán, protože už jsou tam čínská vojska. Ale na požádání Íránu.
Írán nikdy nebyl s Čínou kamarád, ale Západ ho donutil k tomu, že s ní podepsal strategickou
smlouvu.

Martina: Další pragmatické rozhodnutí.

Jaromír Novotný: Ano, další pragmatické rozhodnutí. A Čína by byla blázen, kdyby tuto nabídku od



Íránu odmítla.

 

Němci jednou za 50 nebo 100 let přivedou Evropu do válečného konfliktu.
A teď jsou schopni přivést Evropu do velkých problémů se Zeleným údělem.

Martina: Jak si vysvětlujete, že Turecku všechno projde? Zatím.

Jaromír Novotný: Já pro to vysvětlení nemám. Protože třeba Francie nechce Turecko v Evropské
unii. Rakousko také ne. Německo pořád lavíruje a Turecko si kupuje, protože už má na svém území
velkou tureckou diasporu. Takže si neumím vysvětlit, co tím západní představitelé, nebo elita EU,
myslí, když pomáhá Turecku, aby vyrostlo, a mělo ještě větší váhu, a větší možnosti vydírání. Nikdo
Turecku neřekne: „A dost. Tohle už ne.“ A nikdo nezastavil migrantské cesty, migranti stále putují do
Evropy. A když nyní odejdou Američané a jednotky NATO z Afghánistánu, tak očekávám, že přijde
velká vlna migrace z Afghánistánu. Podívejte, třeba nedávný útok na dívčí školu, kde zahynulo 70
děvčat. Lidé si tam za těch 30 let přece jenom zvykli na něco jiného, než je fundamentalistický styl
života, takže budou utíkat, a to do Evropy.

Martina: Řekněte mi, tyto závažné problémy, ať už migrace, nebo chování Turecka, to politici
ignorují, nebo to nevidí? Nebo tím něco sledují? Nebo si s tím jen neví rady?

Jaromír Novotný: Vezměte si politiky, poslance Evropského parlamentu, kteří neustále propagují
migranty, jsou to i naši Piráti, kteří tvrdí, že nás obohatí. Je to situace jako starověký Řím před
útokem barbarů.

Martina: Ale z toho by vyplývalo, že nám tedy není pomoci, protože už si pomoci nedokážeme.

Jaromír Novotný: Ne, to je trošku fantaskní myšlenka. Když byl dobyt Řím, tak římská civilizace
byla zachráněna ve Východořímské říši, v Konstantinopoli, a to až do středověku, než ji dobyli Turci.
Takže si myslím, že evropská civilizace by mohla přežít ve střední Evropě. Francie je na hraně
občanské války. V Německu vyhrají volby zelení, kteří se zbláznili. Je zajímavé, že Němci mají
vlastnost, že jsou schopni jednou za 100 let přivést Evropu do válečného stavu, do válečného
konfliktu, i když ve 20. století to udělali dvakrát. A teď jsou schopni přivést Evropu do velkých
problémů se Zeleným údělem. Podřezávají žíly evropské ekonomice, sami sobě.

 

Na území západní Evropy vznikne konflikt mezi muslimy a evropskou
většinou. Mezi Němci, Francouzi, Dány, a muslimy. A Evropané, kteří nebudou
chtít žít v rozvrácených zemích, budou emigrovat k nám.

Martina: Několikrát jste zmínil Francii, že je v podstatě na prahu občanské války. Sice přijímá stále
tvrdší opatření, a žije už permanentně ve výjimečném stavu, jen se tomu už tak neříká, protože
přijala zákony, které dávají státním orgánům stejné, nebo podobné pravomoci, jako by byl vyhlášen
výjimečný stav. Povězte mi, je toto budoucnost Západu? Kvůli této šílené ideologii multikulturalismu?
Protože jinak se to nazvat nedá. Přijdeme opět o svobodu? Opět budeme žít v nesvobodě? A možná
nás tento postoj zatáhne do nějakého konfliktu?

Jaromír Novotný: Nemyslím, že se Evropa dostane do konfliktu s Ruskem, nebo něco podobného.
Domnívám se, že se Evropa dostane do vnitřního konfliktu sama se sebou.



Martina: Myslíte ohniska občanských nepokojů v různých evropských zemích? Nebo myslíte konflikt
na evropském území?

Jaromír Novotný: Ne, myslím konflikt uvnitř těchto zemí. Konflikt mezi muslimy a evropskou,
zatím, většinou na území evropských zemí. Nebo mezi Němci a muslimy. Mezi Francouzi a muslimy.
Mezi Dány a muslimy. Narůstá napětí mezi Švédy a imigranty, a narůstá ve všech evropských zemích
na Západ od nás. U nás to naštěstí ještě není. A obávám se, že k nám budou emigrovat Evropani,
kteří nebudou chtít žít v rozvrácených zemích.

Martina: To i v případě, že vyhrají volby Piráti?

Jaromír Novotný: Nechce se mi věřit, že Piráti mají takovou podporu. Podle agentury Kantar to
snad není možné. Jestliže Piráti mají v programu, že budou zdaňovat nemovitosti jedním procentem,
tak ten, kdo si koupil byt, a dal do toho pět milionů, má hypotéku, tak bude ročně platit daň dalších
50 tisíc. Každý rok.

Martina: Někde je potřeba vzít prostředky na nepodmíněný příjem pro každého.

Jaromír Novotný: Nepodmíněný příjem a tak dále. To si mladá generace, která je podporuje,
neuvědomuje, co to je za nesmysly?

 

S islámem Evropa bojuje od 7. století. Teď nastoupil cestu mírové kolonizace
migranty, což podporuje i Panevropská unie, kterou založil Caudenhove-
Kalergi, podle níž se v Evropě míšením vytvoří nová, hnědá rasa.

Martina: Možná si to uvědomují. Na druhou stranu je možná do jejich náruče vehnala bytová
politika, protože vlastně pro jakéhokoliv mladého člověka je naprosto nemožné si koupit byt. Trh
s byty jsme nechali vyrůst do naprosto monstrózních rozměrů. Takže někdy z mladých může mluvit
i toto.

Jaromír Novotný: Ale tím si úplně zavřou možnost koupit byt, nebudou na něj mít. Budou platit
hypotéku, a ještě tuto daň, která se bude rovnat druhé hypotéce. Za deset let zaplatí z bytu 500 tisíc.
To je nesmysl.

Martina: Zmiňoval jste, že očekáváte migrační vlnu z Afghánistánu. Očekáváte ještě nějaké další?

Jaromír Novotný: Zatím žádná další země nevypadá na ekonomický kolaps.

Martina: Řekněte mi, jaké riziko představuje v Evropě islám?

Jaromír Novotný: S islámem bojujeme od 7. století. Neustále. Nejdál se dostal před Vídeň, kde jsme
ho porazili. A teď nastoupil cestu mírové kolonizace migranty, což podporuje i Panevropská unie,
kterou založil Caudenhove-Kalergi. A v podstatě se plní její program, protože politici na to naskočili
s tím, že se v Evropě vytvoří nová rasa hnědých lidí, a bílí už tady nebudou. Budeme smíchaní,
a dovezou miliony lidí, což se děje a do Evropy přicházejí miliony lidí. Takže lidé nebudou mít žádnou
historii, tudíž nebudou mít důvod něco bránit. Budou jenom poslouchat.

 



Islám nerozumí ničemu jinému než síle. Základním posláním muslima je šířit
islám, dokud nebude vláda islámu na celém světě. To je základní poselství
Koránu.

Martina. Teď už se opravdu příliš vydáváme do světa, co by kdyby. Ale jak myslíte, že by na toto
reagovala Čína?

Jaromír Novotný: Tak se podívejte, jak reaguje Čína na Ujgury, kteří jsou muslimové. Číňané, když
jim začnete brát jejich kulturu, tak řeknou „ne“. To je to století hanby, které už se nebude opakovat.
A když vezmu buddhisty v Thajsku, kde jsou na jihu ve dvou provinciích, které souvisí s Malajsií, také
islamisté, tak hodní Thajci, buddhisti, thajská armáda postupuje nemilosrdně krvavě, protože islám
nerozumí ničemu jinému, než síle. Základním posláním muslima je šířit islám, dokud nebude vláda
islámu na celém světě. To je základní poselství Koránu.

Martina: Řekněte mi, co s tím? Politici se tváří, jako by to neexistovalo. Evropa se dostává do
problémů, do jakých se dostává, potažmo celý Západ. Jak jste říkal, hrozí občanské konflikty, a to i ve
Spojených státech. Co s tím vším?

Jaromír Novotný: Nevím, asi si tím lidstvo musí projít.

 

Po rozkladu západní Evropy může ve střední Evropě vzniknout nová
Východořímská říše. Nové Rakousko-Uhersko.

Martina: Takže už jste to vzdal?

Jaromír Novotný: Nevzdal. Myslím, že Východořímská říše může být tady, ve střední Evropě. Tady
se to ještě nepoložilo, protože jsme možná očkováni tím, že jsme žili 40 let v socialismu.

Martina: Takže vidíte budoucnost vysloveně ve Visegrádu? Nebo byste k tomu ještě někoho přizval?

Jaromír Novotný: Ještě bych k tomu vzal Chorvatsko, Slovinsko a Rakousko. Možná Rumunsko.

Martina: Díváte se tedy do budoucna s optimismem? Skýtá vám toto optimismus?

Jaromír Novotná: Ne, je to jakýsi poslední záchytný kámen. Záchytný bod.

Martina: Vnímáte to jako ostrůvek?

Jaromír Novotný: Je to v podstatě svým způsobem jiné Rakousko-Uhersko. Když to vezmete, tak
Rakousko-Uhersko tím, že bylo ve střední Evropě, vyvažovalo vliv velmocí na východě a na západě.

Martina: A vidíte reálně, že by skutečně takovýto ostrůvek uprostřed Evropy mohl vzniknout, když
by kolem byla zcela jiná vřava?

Jaromír Novotný: Když kolem začne vřava, tak nezbude nic jiného, než se spojit, pokud tady ještě
budou mocenské elity, které budou uvažovat rozumně.

Martina: Vidíte je někde?

Jaromír Novotný: Zatím v Rakousku, kde je docela rozumný kancléř. Ve Slovinsku také. Západem
nenáviděný Orbán v Maďarsku také, mluví v zájmu Maďarů. Poláci to někde trošku přehání, jako



vždy si neuvědomují a přeceňují své možnosti. Možná si naběhnou, ale teď se rozhodli, že budou
spoléhat na Spojené státy, protože Rusové a Němci si je třikrát rozdělili. Ale já nevím, jestli je
rozumné spoléhat na někoho za mořem. To je příliš daleko.

Martina: Řekněte mi, jaký vidíte časový horizont? Máte představu, kdy se to podle scénáře, který
jste nastínil, může začít dít?

Jaromír Novotný: Myslím, že do 15 let, protože to postupuje strašlivým tempem.

Martina: To se samozřejmě nestane najednou. Děje se proces.

Jaromír Novotný: Je to v procesu. Nevím, nejsem vědma, nemám křišťálovou kouli, ale fakta jsou
hrozná. Když to takhle seřadíte, tak to dává málo optimismu.

Martina: Pane Jaromíre Novotný, moc děkuji za vaše neoptimistické hodnocení světa, ale možná o to
více realistické. Díky moc.

Jaromír Novotný: Rádo se stalo.

 

Zdroj: pokec24


